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Buget2021-Parlament | Nazare: Traiectoria de ajustare fiscal-bugetara pe care

începem sa o setam prin acest buget nu are culoare politica

Traiectoria de ajustare fiscal-bugetara pe care începem sa o setam prin bugetul pentru 2021 nu are culoare

politica, ci tine cont doar de interesele nationale, a declarat joi ministrul Finantelor, Alexandru Nazare, la

prezentarea proiectului de buget în comisiile reunite de buget - finante din Parlament.

 

"Va multumesc atât pentru idei cât si pentru critici. Nu ma asteptam sa vin si sa aud numai cuvinte de lauda în

privinta acestui buget mai ales din partea opozitiei. Opozitia critica. Ce as vrea sa insist este ca aceasta traiectorie

de ajustare fiscal-bugetara pe care începem sa o setam prin acest buget astazi nu are culoare politica. Nu tine cont

de ideologie. Ţine cont doar de interesele noastre nationale. Nu tine cont de interesele unui partid sau altul sau ale

unei guvernari sau alteia. România trebuie sa ajunga la acest 3% în conditiile pe care fiecare stat membru le

respecta acum. Nu avem alta varianta sa avem acces la banii din Mecanismul de Rezilienta decât daca începem sa

respectam aceste reguli. Şi cred ca ne dorim cu totii sa avem acces la acei bani pentru ca sunt bani pentru

dezvoltarea României. De aceea nu as vrea sa intru în niciun fel de polemica. Întotdeauna sunt deschis dialog,

întotdeauna consider o oportunitate daca sunt anumite lucruri care pot fi îndreptate sa le îndrept, dar sunt si

adevaruri care trebuie spuse", a spus Alexandru Nazare.

 

El a afirmat ca atâta timp cât veniturile cresc, cheltuielile cresc, deficitul este la peste 7% din PIB, bugetele

principalelor ministere cresc "e greu sa lipesti o eticheta de austeritate" bugetului.

 

"Nu e un buget care sa multumeasca pe toata lumea. Evident ca atunci când faci o ajustare de deficit de peste 2,6

puncte procentuale nu poate sa fie toata lumea multumita, dar trebuie împreuna sa trecem prin aceasta perioada. Eu

ce pot sa va asigur e ca suntem în directia buna. Directia e buna. Şi cresterea economica prognozata de Comisia

Nationala de Prognoza de 4,3% e reala. Deci vom avea crestere în acest an", a precizat Alexandru Nazare.

 

Potrivit ministrului Finantelor, Consiliul Fiscal a a avut foarte multe aprecieri pozitive la adresa modului în care a

fost construit bugetul, dar a avut si critici. Din acest motiv în strategia fiscal-bugetara a fost introdus un capitol în

care au fost explicate eforturile pe care le face ANAF pentru a îmbunatati colectarea si pentru a se digitaliza.

 

"Daca vorbim de colectare si ne uitam la gradul de colectare din 2016 - 2019 si ne uitam doar la veniturile fiscale

si nefiscale vom vedea ca media colectarii pe 2016, 2017, 2018 si 2019 este aproximativ egala cu colectarea în

plina pandemie din 2020. Deci unde sunt acele cresteri de colectare? E clar ca avem cu totii o problema de

colectare. România are o problema de colectare care în acesti ani nu fost rezolvata si trebuie rezolvata pentru ca

trebuie sa atingem macar media est-europeana daca nu media zonei euro. Daca ne uitam la investitii si ne uitam tot

la 2016 - 2019, o sa vedem ca media investitiilor pe acesti patru ani e de 33,3 miliarde (de lei-n.r.) si noi am avut

53 în 2020 si avem 62 în 2021. Deci e clar ca e o diferenta de cuantum de investitii si au fost ani de crestere

economica", a declarat Alexandru Nazare.

 

El a a afirmat ca exista o responsabilitate comuna, indiferent de culoarea politica, de partid sau de ideologie pentru

a pregati mai bine România pentru criza, iar atunci când ne este bine sa punem bani de o parte si sa crestem

rezerva pentru ca atunci când intram în criza sa nu trebuiasca sa ne împrumutam, ci sa folosim rezervele.

 

Întrebat despre recuperarea banilor de la bancile pentru locuinte, el a mentionat ca a facut o solicitare catre

Ministerul Dezvoltarii pentru a se coordona astfel încât sa poata fi rezolvata situatia.
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